
 
Bankovní spojení: GECB a.s. Praha, č.ú. 1722408-504/0600 v.s.:26 • IČO: 45701989 • DIČ: CZ45701989 

 
ČLEN MEZINÁRODNÍ FEDERACE FIFTA 

Zátopkova 100/2, P.S. 40, 160 17  Praha 6 • Tel: 23 3 017 446 • e-mail: nohejbal@cstv.cz • www.nohejbal .org  

 
 
  
Otevřený dopis Mezinárodní Federaci FIFTA. 
 
 
Vážený pane prezidente, viceprezidente a členové FIFTA! 
 
Úvodem mého dopisu předesílám, že mne velice mrzí současná situace v řízení FIFTA, která mne 
svým jednáním přivedla k rozhodnutí napsat tento otevřený dopis. 
Česká republika je historicky jedním z nejaktivnějších členů FIFTA co se pořádání mezinárodních 
akcí a spolupráce v exekutivě týká. Proto nám není lhostejná neutěšená situace v řízení FIFTA, 
která dosáhla svého vrcholu během letošního léta. Tuto situaci dokumentují nejasnosti při pořádání 
mistrovství Evropy žen a juniorů a dle našeho názoru v této souvislosti učiněná rozhodnutí, která 
jsou zcela v rozporu s usnesením nejvyššího orgánu této asociace – Kongresu FIFTA. Celá situace 
je chronologicky popsána v dokumentu, který je přílohou tohoto dopisu. Doplňuji jen pro orientaci, 
že při konečném rozhodnutí nebyly vzaty v úvahu předložené a dostupné dokumenty (zápisy 
z kongresů FIFTA včetně příloh) a nebyli ani osloveni tehdejší členové Executive Board FIFTA, 
kteří byli osobně přítomni tehdejším jednáním, pro objasnění tehdejších rozhodnutí. 
Po vyčerpání všech možných diplomatických prostředků z naší strany směrem k exekutivě FIFTA, 
aby se nadcházející ME žen a juniorů konalo v souladu s platnými dokumenty FIFTA a následnému 
zamítnutí našich připomínek, nám nezbývá než se neúčastnit tohoto mistrovství. Naše národní 
výběry v obou těchto kategoriích se připravovaly na tuto akci dle platných a kongresem 
schválených pravidel a nejsou proto připraveny na změny, které rozhodla exekutiva FIFTA zcela 
proti rozhodnutí nejvyššího orgánu, tj. Kongresu FIFTA. 
Pevně věřím, že současná situace je pouze výjimečnou anomálií a že většina ze současných členů 
FIFTA, včetně exekutivy nechce v budoucnosti postupovat tak, jak jsme byli svědky v souvislosti 
s tímto mistrovstvím pořádaným Rumunskou asociací. 
Naše světová asociace (FIFTA) bude natolik úspěšná a silná, jak bude silná naše vůle a síla 
dodržovat vnitřní, demokraticky zvolená pravidla a předpisy. Je sice velmi potěšující a hezké 
přijímat další členy, ale daleko důležitější je vážnost a respekt světové asociace navenek, vůči 
médiím,  partnerům a hlavně k vlastním členům! 
Přeji FIFTA co nejrychlejší návrat vnitřní disciplíny a serióznosti. 
 
 
S přátelským pozdravem 
     
 
        Kamil  K l e n í k  v.r. 
                 Prezident of Czech FTA 
 
Přílohy :  1. Příklady nedostatků a chyb v pravidlech FIFTA zaslaných před ME žen a juniorů 2009 
                2. Jak došlo ke změně počtu dopadů pro ME žen a juniorů na jeden dopad 



 
Příloha č.1 

 
Příklady nedostatků a chyb v pravidlech FIFTA zaslaných před ME žen a juniorů 2009. 

 
V části 9 není mezi chybami uvedeno dotknutí anténky míčem nebo hráčem. 
Není uvedeno jak se řeší situace, když soupeř skopne nohu protivníka do anténky, když se oba 
soupeři dotknou postupně anténky, když mrtvý míč vletí do anténky atd.  
 
Ve vysvětlení pro singl je počet doteků míče hráčem 1 ! a je uvedeno, že se žádný hráč nesmí 
dotknout míče dvakrát za sebou. 
 
U dvojic je napsáno, že polovina hřiště má rozměr 8.2 (max 9.0) x 9 m !! a že pole podání není 
rozděleno na dvě části !!!   
Podání se ale dává křížem podle lichého a sudého počtu dosažených bodů do rozděleného pole 
podání na dvě poloviny !!! 
 
Vysvětlení pro dvojice uvádí počet hráčů ve hře 3 !!! (tým se skládá ze 4 !!! hráčů, dva na hřišti a 
dva náhradníci – tohle nebylo nikdy odsouhlaseno kongresem FIFTA) 
 
U trojic je zase uvedeno, že polovina hřiště je 16.4 x 8.2 (max 9.0) m  !!! Dále je pak uvedeno, že 
celé hřiště je také 16.4 x 8.2 (max 9.0) m 
 
U žen, juniorů atd. je uvedena výška sítě 100 cm !!! (nebylo nikdy přijato) 
 
 
Zpracoval :  ing. Vladimír Mašát 
                    Praha, 26.9.2009 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Příloha č. 2 
 

Jak došlo ke změně počtu dopadů pro ME žen a juniorů na jeden dopad 
 

Fakta: Na kongresu FIFTA v Cavtatu 2007 byl přijat návrh České republiky na zvýšení počtu 
dopadů v kategorii žen a juniorů na dva dopady. Na kongresu FIFTA v Harkany 2008 byl zamítnut 
návrh České republiky na zvýšení počtu dopadů na dva dopady pro kategorii mužů. 
 
V letošním roce na kongresu FIFTA byl přijat návrh Rumunska, že uspořádá 1. Mistrovství Evropy 
žen a juniorů.  
 
Sled událostí: 
 
17. 7. 2009  
President FIFTA D. Lipnjak zasílá mail, v němž konstatuje, že po prostudování dokumentů došel 
k závěru, že dva dopady pro ženy a juniory zůstávají v platnosti a žádá o názory k tomuto závěru. 
 
17. 7. 2009  
Ex-president J. Rothenfluh zasílá mail, v němž podporuje jednodopadový nohejbal. Tři dopady je 
jako pití vody, dva dopady je víno smíchané s vodou, jeden dopad je pití vína a to je nutné pro 
mezinárodní nohejbal. 
 
20. 7. 2009 
Více-president FIFTA I. Zarna (Rumunsko) posílá mail, v němž tvrdí, že odhlasování dvou dopadů 
v Cavtatu 2007 byla pouze výjimka pro MS žen a juniorů 2008 konané v ČR (Přerov). Kdo 
pochybuje, ať se zeptá F. Tavarese. 
 
30. 7. 2009  
Z Rumunska přichází pozvánka na ME žen a juniorů s přílohou FT pravidel, kde je pro ženy a 
juniory povolen pouze jeden dopad míče na zem. 
 
30. 7. 2009  
President ČNS K. Kleník posílá mail, v němž se ptá presidenta FIFTA Lipnjaka, jak je možné, že 
zaslaná pravidla neobsahují změny odhlasované v roce 2007 a 2008 a upozorňuje na chyby 
v zaslaném dokumentu. Žádá o opravu tohoto dokumentu a podmiňuje ji účastí ČR na ME. 
 
30. 7. 2009  
President FIFTA D. Lipnjak píše mail, v němž tvrdí, že rozhodnutí z Cavtatu (2 dopady pro ženy a 
juniory) bylo změněno na kongresu v Harkany 2008 zamítnutím návrhu ČR na zvýšení počtu 
dopadů ve dvojicích a trojicích. Vyzývá k nalezení právního výkladu, že toto není pravda (on sám 
by uvítal možnost dvou dopadů pro ženy a juniory). 
 
1. 8. 2009  
A. Pastor (člen legislativní komise FIFTA) ze Španělska posílá své vyjádření D. Lipnjakovi, v němž 
uvádí, že po prostudování písemných podkladů souhlasí s názorem ČR, přijatá změna v roce 2007 
se týkala odstavce VI / 6 / 6.1, zamítnutý návrh v roce 2008 odstavce II / 6 / 6.1, z toho vyvozuje, že 
zůstávají v platnosti dva dopady pro ženy a juniory a doporučuje, aby se tak hrálo v Rumunsku. 
 
6. 8. 2009  
A. Pastor posílá znovu mail D. Lipnjakovi, v němž uvádí, že po rozhovoru s F. Tavaresem a A. 
Abourem  (nezvolený president legislativní komise, jmenovaný Lipnjakem) je stanovisko celé 
legislativní komise takové, že dva dopady byly v roce 2007 odsouhlaseny jen jako výjimka pro MS 
v ČR, navíc je nejasné to odhlasování (v zápisu je sice přijetí návrhu, ale s tím, že pro jsou 3 země, 
proti 3 země, 1 se zdržela) a tudíž komise navrhuje hrát v Rumunsku na jeden dopad, navrhnout na 



kongresu 2010 jaký počet dopadů se bude testovat v průběhu roku 2010 a pak o tom znovu hlasovat 
na kongresu 2011. 
 
6. 8. 2009  
K. Kleník posílá A. Pastorovi mail, v němž říká, že nerozumí rozhodnutí Legislativní komise. Nové 
doporučení postrádá fakta, v návrhu ČR pro CAVTAT nebylo uvedeno, že jde o výjimku pro MS 
v ČR. Navíc se sám kongresu účastnil, takže dobře ví, co ČR navrhla. Zápis z kongresu je také 
v tomto ohledu jasný. Podle předchozí hlasovací praxe FIFTA rozhodl v případě hlasování 3:3 
Výkonný výbor FIFTA ve prospěch návrhu, což členové výboru mohou potvrdit. 
 
7. 8. 2009  
Ex-president FIFTA V. Mašát zasílá mail, v němž shrnuje písemná fakta (návrh ČR 2007, zápis 
z kongresu 2007, proti němuž nikdo neprotestoval), z nichž vyplývá platnost rozhodnutí o dvou 
dopadech pro ženy a juniory. Toto rozhodnutí může změnit pouze kongres FIFTA, což neučinil. V. 
Mašát konstatuje, že A. Pastor došel ke stejnému závěru, ale po nátlaku F. Tavarese jej změnil, 
navzdory tomu, co je v dokumentech a přesto, že to nekonsultoval s tehdejšími členy Výkonného 
výboru FIFTA. Pokládá otázku, zda lze věřit, že rozhodnutí kongresu FIFTA jsou platná. Jak je 
možné, že F. Tavares provádí úpravy pravidel podle vlastní interpretace rozhodnutí z kongresu a 
nikdo (včetně FIFTA presidenta) jej nekontroluje. Na závěr konstatuje, že jde o nebezpečný 
precedens FIFTA, že co je napsáno může platit pouze jako výjimka, když si to někdo usmyslí. 
 
8. 8. 2009 
A. Pastor posílá V. Mašátovi vysvětlení doporučení legislativní komise. V něm používá 
argumentaci z předchozího svého mailu. Požaduje vysvětlení, proč byl návrh ČNS v roce 2007 
přijat bez většiny hlasů – pak by mohla komise přehodnotit svůj názor. 
 
10. 8. 2009  
A. Abour posílá mail doplňující vysvětlení A. Pastora. Legislativní komise dává pouze doporučení 
ne rozhodnutí. V roce 2007 nebylo při hlasování dosaženo většiny, proto nelze výsledek hlasování 
právně aplikovat. Šlo o udělení výjimky pro MS. Dále doporučuje, aby na ME mohli startovat 
junioři do 20 let. ME bude testem, Technická komise z něj podá zprávu, která bude předložena na 
kongres 2010 s vyjádřením legislativní komise, aby to bylo jasné všem zemím. 
 
11. 8. 2009  
V. Mašát posílá A. Pastorovi vysvětlení (a přikládá mail K. Kleníka) proč byl v roce 2007 přijat 
návrh ČNS. Na základě zvyklostí ve FIFTA rozhodlo o přijetí návrhu (při nerozhodném hlasování 
zemí) hlasování Výkonného výboru FIFTA přímo na kongresu. Ptá se pana A. Pastora proč se 
nezeptal tehdejších členů VV FIFTA (Lipnjak, Meyer, Stehlík, Buddeus, Zarna) jak to bylo a proč 
přihlíží k vyjádření F. Tavarese, řídícího pouze rozhodčí. Poukazuje na to, že proti zápisu 
z kongresu nikdo neprotestoval – ani F. Tavares. V přiloženém mailu K. Kleníka je opět 
konstatováno, že doporučení legislativní komise není doloženo žádnými fakty (existuje přitom jasný 
zápis z kongresu, text návrhu ČNS atd.). Poukazuje na skutečnost, že o návrhu rozhodlo podle 
tehdejších zvyklostí hlasování VV FIFTA.                   
 
3. 9. 2009  
A. Pastor posílá presidentu Lipnjakovi závěry Legislativní komise v této záležitosti: 

1. ME žen a juniorů v Rumunsku 2009 – hrát se bude podle základních současných pravidel na 
1 dopad míče 

2. Na příštím kongresu FIFTA 2010 připravit nový a srozumitelný návrh o počtu dopadů, 
testovat jej na oficiálních turnajích v roce 2010. 

3. Komise osobně doporučuje návrh na 2 dopady míče. 
4. Technická komise FIFTA předloží zprávu se závěry o testování návrhu v roce 2010 na 

kongres v roce 2011 a pak bude konečné hlasování o případné změně pravidel v této otázce. 
 



3. 9. 2009 
V. Mašát zasílá mail, že v obdrženém rozhodnutí legislativní komise schází důvod tohoto 
rozhodnutí (co bylo opravdu rozhodnuto na kongresu v roce 2007- tj. vyjádření členů předchozího 
VV FIFTA). 
 
3. 9. 2009  
P. Tamás (Maďarsko) posílá mail: 
Myslím, že je stěží 1 měsíc do zahájení ME žen a juniorů. Potřebuji znát poslední přesná pravidla a 
věkový limit pro juniory. Je to opravdu nenormální situace, nevím kdo může hrát a s kolika dopady 
na jaké rozměry hřiště. Můj názor je, že 1 dopad je pro ženy nemožný, nebudou hrát na vysoké 
úrovni. Tak si pospěšte s pravidly. 
 
16. 9. 2009  
D. Lipnjak posílá (na výzvu K. Kleníka) mail, že závěr Legislativní komise byl všem zaslán a on jej 
v tomto mailu podporuje. V současnosti platí pro všechny kategorie 1 dopad, což může být 
změněno na kongresu FIFTA v roce 2010. V Oradea (místo konání ME) bude možné nastartovat 
diskuse o změnách pravidel. 
 
Zpracoval :  ing. Vladimír Mašát 
                      Praha, 26.9.2009 
 


